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Na právech brali jen každého desátého
Kolik uchazečů letos mělo šanci dostat se na vysokou školu? Každý druhý, nebo také jen každý desátý. Záleží na oboru.
Jak ukázaly výsledky přijímacích řízení, které vysoké školy v těchto dnech uzavírají, přetlak byl hlavně na humanitních
oborech, jako jsou práva, kde odmítli devadesát procent uchazečů, a filozofie, kde „ne“ řekli dvěma třetinám. Větší šance
naopak byly na technických a některých ekonomických oborech. Tam se dostal zhruba každý druhý.
Na Masarykově univerzitě v Brně dostali 55 103 přihlášky a ke zkouškám přišlo 48 716 zájemců, z kterých nakonec
přijali 12 188. K 31. srpnu se do prvních ročníků zapsalo 7966 studentů.
Největší napětí nejspíš zažívali uchazeči na právnické fakultě v Brně, kde šanci na přijetí měl zhruba jen každý desátý.
Hlásilo se 10 053 lidí, k přijímačkám jich přišlo 9468, ale brali jen 870. Z nich se do konce srpna zapsalo 722.
Jak Právo informoval Jaroslav Anderle, vedoucí Útvaru pro studium rektorátu Masarykovy univerzity, velký zájem byl i
na fakultě filozofické, kde pravděpodobnost úspěchu byla asi třetinová.
(Pokračování na str. 2)

(Pokračování ze str. 1)
Přihlášek tu bylo 9409, zkoušky dělalo 7800 zájemců a přijato bylo 2500. Ke konci srpna se jich zapsalo 1500.
Z 12 452 přihlášených jich ke zkouškám na Vysoké škole ekonomické v Praze dorazilo 10 307 a z nich 5034, tedy
zhruba 49 procent, bylo přijato.
Největší zájem byl o fakulty podnikohospodářskou, kde vzali 30 procent zájemců, mezinárodních vztahů, kam přijali 37
procent zájemců, a o fakultu financí a účetnictví, kde úspěšných bylo 53 procent zájemců.
Daleko větší šance na přijetí naopak byly podle vedoucí pedagogického oddělení Anny Fryčové na fakultě informatiky
a statistiky - dostalo se sem zhruba 72 procent uchazečů.
Na Univerzitě Tomáše Bati ve Zlíně z 8442 uchazečů přijali 3500. Jak řekla kancléřka univerzity Andrea Kadlčíková,
uchazeči měli zájem hlavně o fakulty managementu a ekonomiky a multimediálních komunikací.
Na ČVUT v Praze se letos přihlásilo 11 910 uchazečů a z nich se dostalo 5218. Relativně největší poptávka byla tradičně
po studiu architektury - z 890 zájemců tu přijali 230.
Zájem byl také o fakultu dopravní, kde z 1437 lidí vzali 467, fakultu elektrotechnickou, kde z 3500 zájemců uspělo 1480,
a fakultu stavební, která z 3300 přihlášených vzala 1500.

Technika: půlka nedostuduje

Podle rektora ČVUT je velkým problémem, že 50 až 60 procent z těch, co nastoupí, techniku nedostuduje.
„Abychom je u nás udrželi, aby neodcházeli po druhém ročníku, budeme průběžně kontrolovat, jak studují. Kromě
seminárních prací také budou plnit další úlohy, které jim budeme zadávat na přednáškách, a pedagogové tak budou mít
zpětnou informaci o tom, co studentům nejde, co nepochopili,“ řekl Právu rektor.
Zhruba 60 až 70 procent práce tak budou studenti muset plnit průběžně, už během semestru, zatímco samotná zkouška
již bude znamenat jen 30 procent z toho, co musí celkově splnit, aby prošli.


